
MOCIÓ PER CONGELAR LA DECISIÓ D’IMPULSAR EL FESTIVAL INTERNACIONAL DE CIRC A 
GIRONA 

Exposició de motius 

En l’últim any i mig l’equip de govern de l’Ajuntament de Girona ha anunciat el 
desenvolupament de dos plans per avaluar l’estat de la cultura a la ciutat i projectar les 
polítiques culturals idònies que Girona necessita. Així, després d’anys sense una planificació i 
una anàlisi estandarditzades, el regidor de cultura va considerar pertinent desenvolupar un pla 
per conèixer al detall els equipaments, la programació, les entitats i els agents culturals de la 
ciutat així com tirar endavant un projecte sobre present i futur dels museus a Girona. Un dels 
objectius, de fet, era racionalitzar la quantitat de festivals que avui acull la ciutat. Des de 
l’oposició es va aplaudir aquest canvi de dinàmica i es va generar un cert consens entre tots els 
grups municipals que era una via imprescindible per treballar per la cultura a Girona.  

Paral·lelament, però, al mes de juliol, just abans de vacances i sense parlar-ho amb cap grup de 
l’oposició, el Govern anunciava l’arribada del Festival Internacional de Circ a la Devesa de la 
ciutat l’any 2018. Un Festival que va sortir de males maneres de Figueres i que implicarà un 
mínim de 60.000 euros de finançament públic de l’Ajuntament de Girona quan és conegut que 
les entitats culturals petites i mitjanes fa temps que se’ls va comunicar que no hi havia més 
pressupost municipal en cultura. El Festival, a més a més, aterra a la ciutat sense cap connexió 
amb el teixit cultural permanent gironí, en un pacte d’altes esferes que fa que l’empresa 
organitzadora del Circ acabi obtenint milers d’euros públics de l’Ajuntament en només dos 
mesos ja que organitzarà el Gran Circ de Nadal i tot seguit el Festival Internacional de Circ. Tot 
plegat una contradicció amb la suposada línia desenvolupada pel Govern en els últims mesos.  

Si fem cas als convenis d’anys anteriors, l’empresa gestora del Festival acabarà rebent més de 
100.000 euros del pressupost de “cultura” en només dos mesos per organitzar dos 
esdeveniments que van ser declarats ja en el seu moment com activitats de promoció 
econòmica. De fet, com dèiem més amunt, tot l’entramat del Circ que acull la ciutat no té cap 
connexió amb el dia a dia cultural gironí, sinó que és més aviat un element inconnexa sense 
cap previsió d’enfortir no pas la cultura de l’esdeveniment i el turisme, com fa, sinó la cultura 
de base i estructural que permet potenciar la cultura en tots els seus sentits pels gironins i 
gironines. Perquè una ciutat de cultura és aquella que forma, educa i promou la creació de 
cultura.  

A més a més, la proposta del Festival del Circ arriba sense que l’equip de govern de CiU i el PSC 
hagi descartat de forma definitiva la proposta d’un futur museu del Circ, propietat de la 
mateixa empresa, que significaria una despesa pública de desenes de milers d’euros més. Una 
iniciativa que podria ser la segona part de l’acord publicitat fa un mes i mig. Un anunci que va 
servir perquè l’empresa comencés a vendre entrades malgrat no hi havia cap conveni signat en 
aquell moment. Finalment, cal recordar que el Festival Internacional de Circ s’acabarà fent a la 
Devesa sense que tampoc s’hagi comunicat amb els veïns i veïnes ni tampoc amb els marxants 
del Mercat i tot plegat amb un Pla Especial que continua sense aparèixer.  

Per tot això, el grup municipal de la CUP-Crida per Girona proposa al Ple de l’Ajuntament de 
Girona l’adopció dels següents ACORDS: 



Primer.- Que l’Ajuntament de Girona congeli la decisió de tirar endavant o no el Festival 
Internacional de Circ a la ciutat fins que no hi hagi aprovats i desenvolupats els plans d’estudi i 
anàlisi de la realitat cultural i les prioritats estratègiques a desenvolupar en el sector tant en 
general com en l’àmbit dels museus i els festivals. 
 
Segon.- Que mentre s’espera a aquest context, l’Ajuntament de Girona destini els 60.000 
euros acordats a entitats culturals de la ciutat així com a promocionar la formació i la creació 
cultural a Girona. 
 
Tercer.- Que en el cas que la iniciativa del Festival Internacional del Circ tiri endavant es 
buscarà un espai alternatiu al Parc de la Devesa, almenys, fins que s’hagi aprovat el Pla 
Especial i s’hagin regulat els usos del parc.  
 
Quart.- Que l’Ajuntament de Girona descarti definitivament donar cap suport econòmic públic 
a la proposta del Museu del Circ 
 
Cinquè.- Que el govern de la ciutat apliqui el màxim de transparència en l’explicació dels 
possibles acords amb l’empresa gestora del Festival del Circ.  
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